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Aan de leden van Provinciale Staten 

 

Toelichting vragensteller 

Staatssecretaris Bleeker is door de Europese Commissie op zijn vingers getikt inzake 

zijn Natura 2000-beleid1. De Europese Commissie dreigt met juridische stappen tegen 

Nederland als het kabinet-Rutte zijn afspraken over natuurherstel ter compensatie van 

de verdieping van de Westerschelde niet nakomt. Ook het door staatssecretaris 

Bleker voorgestelde terugbrengen van het aantal Natura-2000 gebieden kan niet op 

goedkeuring rekenen van de Europese Commissie. 

 

De op handen zijnde herijking van de Ecologische Hoofdstructuur heeft ook gevolgen 

voor de natuurkwaliteit van de Natura 2000-gebieden. Het Planbureau voor de 

Leefomgeving en Wageningen Universiteit stellen in de 'Quickscan Herijking EHS² ³ 

het volgende: 

  

"De voorgenomen bezuinigingen van het Rijk op het natuur- en landschapsbeleid, 

zoals voorgesteld in het regeerakkoord, zullen leiden tot een verdere verslechtering 

van de natuurkwaliteit en de leefomstandigheden van planten- en diersoorten die op 

basis van de Europese Vogel- en Habitatrichtlijnen moeten worden beschermd. De 

binnen de Europese Unie afgesproken verplichtingen raken verder uit het zicht. Dit 

kan leiden tot meer juridische procedures tegen de uitbreiding van economische 

activiteiten in of nabij de Natura 2000-gebieden, het netwerk van beschermde 

natuurgebieden in de Europese Unie. Ook zullen de kwaliteit van het Nederlandse 

landschap en de recreatieve waarde ervan achteruitgaan." 

  

en: 

                                                           
1http://www.volkskrant.nl/vk/nl/2664/Nieuws/article/detail/2827842/2011/08/03/EU-eist-nakomen-

Westerschelde-afspraak.dhtml 

² http://www.pbl.nl/publicaties/2011/Herijking-van-de-Ecologische-Hoofdstructuur-Quick-Scan-

van-varianten 

³ http://themasites.pbl.nl/images/500414007_tcm60-49629.pdf 

 ⁴ http://www.trouw.nl/tr/nl/4332/Groen/article/detail/1851385/2011/02/23/Bleker-schrapt-

gebiedjes-voor-Natura2000.dhtml 
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"Als de financiële middelen voor de Ecologische Hoofdstructuur beperkt blijven tot het 

voorgenomen rijksbudget van 75 à 100 miljoen euro per jaar, dan is de meest 

kosteneffectieve keuze een volledige inzet van die gelden op regulier beheer van 

bestaande natuurgebieden, in het bijzonder Natura 2000-gebieden. Daarmee wordt 

echter niet voorkomen dat de kwaliteit van de natuur, ook van Natura 2000-gebieden, 

verder achteruitgaat." 

 

Daarnaast is staatssecretaris Bleeker van plan om kleinere natuurgebieden te 

schrappen.⁴ Het schrappen van kleinere natuurgebieden uit de EHS betekent heeft 

desastreuze gevolgen voor de biodiversiteit in het toch al sterk verstedelijkte Zuid-

Holland. 

 

Op 5 juli 2011 is er een overleg geweest van de provincies met staatssecretaris Bleker 

aangaande het deelakkoord natuur/landelijk gebied. In dit deelakkoord moet worden 

vastgelegd hoe de herijking en financiering van EHS en Natura 2000-gebieden wordt 

uitgewerkt. In september is er een vervolgoverleg gepland. 

 

De fractie van de Partij voor de Dieren is erg bezorgd over de ontstane situatie. De 

inzet tijdens en uitkomsten van deze onderhandelingen zijn van groot belang voor de 

toekomst van de Zuid-Hollandse natuur. Naar aanleiding van de bovenstaande 

toelichting wil de fractie van de Partij voor de Dieren de volgende vragen Aan u 

voorleggen. 

 

1. Wat vindt u van de conclusies van het rapport 'Quickscan Herijking EHS’ van het 

Planbureau voor de Leefomgeving en Wageningen Universiteit en welke conclusies 

trekt u hieruit? 

 

Antwoord 

Rapport bevestigt onze zorgen over de instandhouding van de natuur in het licht van 

de voorgestelde herijking van de EHS en de aanpak van de Natura 2000 

doelstellingen in deze context. Het sterkt ons tevens in het vasthouden aan het 

standpunt dat de verantwoordelijkheid voor het behalen van de Europese 

natuurdoelstellingen volledig bij het Rijk moet blijven liggen, waarbij de provincie zich 

uiteraard binnen de haar gegeven (financiële) mogelijkheden zal inspannen om bij te 

dragen aan het halen van deze doelstellingen.  

 

 

2. Bent u, gezien de mogelijke interventies van de Europese Commissie, alsmede de 

conclusies van de Quickscan, voornemens hogere eisen te stellen aan de uitkomst 

van de onderhandelingen over het deelakkoord? 

 

Antwoord 

De eis die wij in de onderhandelingen hebben gesteld is dat wij niet de 

verantwoordelijkheid accepteren voor de Europese doelen/verplichtingen. In het 

onderhandelingsakkoord dat op 21 september 2011 is gesloten tussen de provincies 

en het Rijk is afgesproken dat de verantwoordelijkheid voor de Europese 

doelen/verplichtingen de verantwoordelijkheid van het Rijk blijft. De provincies hebben 

daarbij een inspanningsverplichting in de uitvoering.  
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3. Wat is de Zuid-Hollandse onderhandelingsinzet geweest tijdens het overleg van 5 juli 

2011 met staatssecretaris Bleker? Heeft u onderhandeld over het minderen van het 

areaal EHS-gronden en het budget voor natuurbeheer en wat waren daarvan de 

uitkomsten?  

 

Antwoord 

Zuid-Holland heeft de juridische uitgangspositie, c.q. de verplichtingenpositie, ingezet 

bij de onderhandelingen. Tevens stelt de provincie zich op het standpunt dat de 

zogenoemd BBL-ruilgrond van het Rijk, naast het ILG-budget, dient als dekking voor 

deze verplichtingen. GS wordt hierin gesteund door PS middels het aannemen van 

motie 307 (inzet ruilgronden). Op 21 september 2011 hebben de provincies een 

onderhandelingsakkoord gesloten met het Rijk, waarin afspraken zijn gemaakt over 

o.a. deze kwestie. Over hoe een en ander uiteindelijk zal uitpakken voor de provincie 

Zuid-Holland zullen wij u bij een andere gelegenheid informeren. 

 

4. Bent u voornemens om in het vervolgoverleg van september het realiseren van alle 

geplande EHS-gebieden in Zuid-Holland te verdedigen? Zo nee, waarom niet en wat 

is dan uw doelstelling? 

 

Antwoord 

Nee, dat is niet realistisch in deze tijden van bezuinigingen. In het onderhandelings-

akkoord dat op 21 september 2011 is gesloten tussen de provincies en het Rijk is 

afgesproken dat de provincies de tijd krijgen tot 2021 om de ‘herijkte’ EHS te 

voltooien. 

 

5. Staatssecretaris Bleker wil een aantal kleine Natura 2000-gebieden schrappen en op 

papier bij elkaar voegen2[4]. Zijn er gebieden in Zuid-Holland waarop staatssecretaris 

Bleker deze plannen wil loslaten? Zo ja, welke zijn dit en wat vindt u hiervan? 

 

Antwoord 

Nee. 

 

6. Wat is uw insteek voor het vervolgoverleg van september 2011? 

 

Antwoord 

 De inzet tot nu toe is geweest recht te doen aan de juridische positie van de provincie 

Zuid-Holland c.q. de juridisch harde en afdwingbare verplichtingen en het overeind 

houden van de claim op de BBL-ruilgrond. GS wordt hierin gesteund door PS middels 

het aannemen van motie 307 (inzet ruilgronden). Op 21 september 2011 hebben de 

provincies een onderhandelingsakkoord gesloten met het Rijk, waarin afspraken zijn 

gemaakt over o.a. deze kwestie. Over hoe een en ander uiteindelijk zal uitpakken voor 

de provincie Zuid-Holland zullen wij u bij een andere gelegenheid informeren. 
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7. Kunt u toezeggen dat het deelakkoord in Provinciale Staten wordt besproken voordat 

definitieve toezeggingen van welke aard dan ook worden gedaan? 

 

Antwoord 

Ja, het met het Rijk gesloten onderhandelingsakkoord zal worden voorgelegd aan 

Provinciale Staten. 

 

 

Den Haag, 4 oktober 2011 

 

Gedeputeerde Staten van Zuid-Holland, 

wnd. secretaris,                                          voorzitter, 

 

M.M. van der Kraan                                    J. Franssen 

 

 


